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UDRUŽENJE INDUSTRIJE OTPADA SRBIJE 

HRABRI ČISTAČ 
 

ODRŽANI ODBORI ZA TRETMAN, RECIKLAŽU I DEPONIJE OTPADA 
UDRUŽENJA IOS HRABRI ČISTAČ Nakon formiranja odbora za tretman, reciklažu i deponije otpada od strane Upravnog odbora Udruženja IOS “HRABRI ČISTAČ“, u septembru su održani i prvi sastanci svakog od njih. Teme o kojima se rezgovaralo su Poglavlje 27,  poseta Generalnoj Skupštini FEAD-a u Briselu, učešće Udruženja na budućem Sajmu ECOFAR 2014, finasijaska i organizaciona pitanja Udruženja. Ocenjeno je u svakom odboru da će funkcionisanje Udruženja putem odbora biti efikasnije , kao i da će  članice u okviru odbora  iznositi mišljenja i predloge u okviru svoje oblasti. Odbori se ubuduće mogu zakazivati na zahtev svakog od članova odbora, ako se za to ukaže potreba.  
______________________________________________________________ 
GENERALNA SKUPŠTINA  FEAD-a  07.10.2014.god. održana je Generalna Skupština Evropske federacije industrije otpada FEAD u Briselu čiji je Udruženje IOS “HRABRI ČISTAČ“ punopravni član. Skupštini su prisustvovali predstavnici Udruženja predsednik UO Miodrag Mitrović i potpredsednik UO Slobodan Cvetković, pored 19 zemalja članica FEAD-a. Glavna tema bila je FEAD startegija 2014-2020 – FEAD-ovi 
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dokumenti o stavu o Paketu kružne ekonomije. Ovi dokumenti o stavu postavljaju FEAD-ova mišljenja o nekim od ključnih predloga Evropske komisije, kao i predloge za promenu kako bi se oni učinili praktičnim i ostvarivim. Naime, FEAD pozdravlja predlog Evropske Komisije "Ka kružnoj ekonomiji: program nula otpada za Evropu" objavljen 2. jula 2014. Privatni sektor upravljanja otpadom ima vitalnu ulogu u tranziciji ka većem stepenu kružne ekonomije u Evropi. Ali napredak u ovom pravcu može se postići samo u pravilnim ekonomskim i okvirnim regulatornim uslovima, i bazirano na partnerstvu između svih učesnika koji su uključeni u lanac stvaranja vrednosti. FEAD-ove ključne poruke sa skupa su bile sledeće: 
 1. Komunalni otpad bi trebalo da bude definisan po vrsti otpada, a ne po tome ko ga sakuplja, i definicija ne bi trebalo da bude proširena tako da uključuje komercijalni otpad. 2. Metod računanja reciklaže trebalo bi da se odnosi na izlaz procesa sortiranja, minus svaki nereciklažni materijal, a ne na ulaz u poslednju faze recikliranja. 3. FEAD-ovi članovi podržavaju predlog da se zabrane deponije za otpad koji može biti recikliran od 2025. i težnju da se smanje deponije još više nakon toga, predmet razmatranja u 2025. 4. EPR šema bi trebalo da bude okrenuta ka tržištu da bi potpuno iskoristila njegov potencijal za postizanje kružne ekonomije, ali Države Članice treba da zadrže fleksibilnost nad pravilima EPR. 5. Bolje poštovanje propisa EU je potrebno da bi se zatvorio jaz između Država Članica sa najboljim i najgorim učinkom. 6. Sve mere koje su ranije bile sprovođene regulatornom procedurom pod nadzorom trebalo bi da postanu implementirani akti, a ne delegirani akti.  Članice su ovom prilikom mogle, takođe, da iznesu i stanje u industriji otpada u svojoj zemlji što je učinilo i Udruženje IOS “HRABRI ČISTAČ“ ukazujući na problem primene nacionalnog zakonodavstva, ukidanja Fonda za zaštitu životne sredine, finasiranja  istorijskog zagađenja i posebnih tokova otpada (gume, baterije, EE otpad, itd). U naraednom periodu očekuje se pomoć i predlozi od stane stučnih tela FEAD-a i mogućem rešavanju datih problema.   

__________________________________________________________________________________________ 

DIJALOG PRIVREDE, DRŽAVE I STRUKE  „ IMATE REČ-BUDITE DEO 
REŠENJA “ 08.10.2014.god. održan je skup u Privrednoj komori Srbije „Imate reč - budite deo rešenja“ koji je imao za cilj susret privrednika i državnih institucija da zajednički definišu ključne prepreke uspešnijem poslovanju u Srbiji i dodju do rešenja za probleme sa kojima se svakodnevno suočavaju privrednici. Skup je predstavljao dijalog privrede, države i struke za oblast hemijske, gumarske, industrija nemetala i zelena industrije. Skupu su prisutvovali Ministar privrede Željko Sertić , državni sektetar Ministarstva poljoprivrede i zaštite životne sredine Stana Božović, 
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direktor Agencija za zaštitu životne sredine Filip Radović, veliki broj predstavnika privrede.  Značajno mesto u dijalogu zauzeli su problemi zaštite životne sredine, jer zelena industrija postaje sve jača i kod nas i svetu. Državni sekretar u Ministarstvu poljoprivrede i životne sredine Stana Božović je naglasila da poglavlje 27, koje se odnosi na ekologiju, čini trećinu predstojećih obaveza Srbije u evropskim integracijama, kao i da je ekologija najsloženije i najskuplje poglavlje po pitanju obaveza Srbije. Ona je najavila da će bilateralni skrining za tu oblast početi već u novembru, da se očekuje da pregovori počnu u 2016. godini i da će domaće zakonodavstvo biti usklađeno sa evropskim u 2018. Za Vladu, nema dileme po pitanju ispunjavanja obaveza u oblasti ekologije i Srbija će sve uraditi u skladu sa evropskim standardima. „Država se obavezala u februaru ove godine da rebalansom budžeta isplati sve obaveze i dugovanja reciklerima po osnovu naknade za upravljanje opasnim otpadom, a do kašnjenja došlo zbog vanrednih parlamentarnih izbora, što je pomerilo uobičajen termin“, izjavila je Božović. Na Skupu je najavljeno formiranje radne grupe za unapređivanje položaja naše reciklažne industrije i finansiranja u toj oblasti. Srbija je pozitivno ocenjena u izveštaju Evropske komisije za pomake u oblasti životne sredine, ali treba još dosta konkretnih stvari uraditi. Privrednici su predložili da se napravi berza otpada, jer bi tako posao išao mnogo brže nego putem javnih nabavki a država bi mogla mnogo brže da naplaćuje PDV. Takođe, oni traže novi zakon o upravljanju otpadom, zaštitu od nelojalne konurencije, da se konkursi raspisuju na vreme, uvođenje reda u naplaćivanje taksi pošto su, kako kažu, pojedini privilegovani.                             Ministar privrede Željko Sertić rekao je i da je donošenje novog Zakona o planiranju i izgradnji ukočilo nerešeno pitanje konverzije prava korišćenja u pravo svojine na građevinskom zemljištu, kao i da je to politička odluka. On se složio sa konstatacijom privrednika da je nerešeno pitanje konverzije zemljišta usporilo investicije, dodajući da bi domaća građevinska operativa bila više uposlena da je konverzija rešena, kao i da srpsko građevinarstvo ne bi bilo na tako niskim granama kao što je to sada.   Povodom novog Zakona o planiranju i izgradnji Sertić kazao da je ranije postojala ideja da se donese pet zakona iz oblasti građevinarstva, ali da je sada cilj da se usvoji novi krovni Zakon o planiranju i izgradnji, dok će se na izradi posebnih zakona, na primer Zakona o građevinskim materijalima, raditi u u toku 2015. godine. Najavio je takođe da će vrlo brzo biti pripremljen i Zakon o inspekcijama koji je veoma važan za državu.   Privrednici su izneli barojen porobleme koji prate gumarsku industriju, proizvodnju stakla, šamota, kućne hemije, reciklaže pet ambalaže i plastičnih kesa, ali i probleme velikuih sistema kao što je EPS u vezi sa zbrinjavanjem pepela. Bilo je reči i o problemima privatizovane imovine na Kosovu i Metohiji i o mogućnostima uspostavljanja carinske unije.   
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Ministar Sertić je istakao značaj dijaloga privrednika, predstavnika struke i države i naglasio da je država promenila svoj način funkcionisanja i da se okreće ka onima koji stvaraju dohodak u ovoj državi, ali je zatražio i da se ukaže na delove sistema koji ne funkcionišu. „Mi nemamo zlato, naftu ili gas, i zato moramo da napravimo efikasnu državu koja će omogućiti industrijama da rede i zarađuju“, zaključio je Sertić. 
___________________________________________________________________________________________ 

11.MEĐUNARODNI SAJAM ZA ZAŠTITU ŽIVOTNE SREDINE ECOFAIR 
2014 11. Međunarodni Sajam za zaštitu životne sredine ECOFAIR 2014 održan je od 13-16.10.2014.god. Tema ovogodišnjeg sajma je bila   „Zelena energija“ , gde je  bilo reči o zaštiti i očuvanju životne sredine i prirode, održivom razvoju i međunarodnoj saradnji, kao i o upravljanju prirodnim bogatstvima i strategijama za buduću eksploataciju.  Udruženje IOS „HRABRI ČISTAČ“ je i ove godine uzelo učešće u ovoj manifestaciji i predstavilo sebe  kao društveno-odgovorno koje prepoznaje značaj zaštite životne sredine  gde u  ovoj oblasti svaka od članica ulaže značajna sredstva. Štand je posetilo dosta predstavnika kompanija koje se bave industrijskim i opasnim otpadom i tom prilikom je pokazana zainteresovanost za učlanjenjem i saradnjom sa Udruženjem. Organizovan je svakodnevni program u vidu prezentacija članica , kao i Okrugli sto na temu „Strategija upravljanja otpadom i prilagođenje EU standardima“. Govornici su bili Aleksandar Vesić i Radmila Šerović predstavnici  Ministarstva poljoprivrede i zaštite životne sredine, Siniša Mitrović predstavnik Privredne komore Srbije , kao i Peter Hodecek predstavnik Evropske federacije industrije otpada FEAD. Peter Hodecek je ovdašnjoj javnosti predstavio FEAD-dove dokumente o stavu o Paketu kružne ekonomije.  Pojavljivanjem na Sajmu  Udruženje IOS “HRABRI ČISTAČ“ je od strane relevantin državnih činilaca prepoznato kao jedan ozbiljni i odgovorni partener za buduću saradnju u oblasti zaštite životne sredine, kao i važni činilac u oblasti upravljanju otpadom. Sve prezentacije članica na ovogodišnjem Sajmu ECOFAIR 2014, kao i FEAD-ovi dokumenti o stavu o Paketu kružne ekonomije se mogu naći na sajtu Udruženja www.ios.org.rs.  
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_________________________________________________________________________________________ 

7.SEDNICA UPRAVNOG ODBORA UDRUŽENJA IOS “HRABRI ČISTAČ“ 28.10.2014.god. održana je sedma po redu sednica Upravnog odbora Udruženja IOS “HRABRI ČISTAČ“. U prisustvu svih pet članova odbora sumirali su se dosadašnji rezultati vezani za aktivnosti Udruženja u proteklom periodu, ali se razgovaralo i o planu i programu aktivnosti za narednu godinu. Poseban akcenat je dat pozicioniranju Udruženja,  kao jednom od osnovnih prioriteta u 2015.god., kao i načinu lobiranja. Svi prisutni su se složili da u narednoj godini Udruženje treba raditi na još  boljoj saradnji sa državnim relevantnim činiocima u interesu njegovih članica. Odlučeno je da se održi Vandredna Skupština Udruženja početkom decembra, na koju će biti pozvani i gosti  predstavnici resornog ministarstva, Privredne komore Srbije i Privredne komore Zelene Srbije, kao i udruženja iz oblasti upravljanja otpadom. Na taj način će se razmotriti aktuelne teme i sagledati problemi u industriji otpada iz svih uglova.  Naglašeno je da saradnja sa Udruženjem  reciklera Srbije, kao i Udruženjem ambalažnog otpada,  kroz neku vrstu Unije Udruženja ili nekog drugog vida saradnje, u narednom periodu može doneti veći uticaj i ostavrenje interesa u industriji otpada prema državi i relevantim činiocima vezanim za upravljenje otpadom. Odbornici su posebnu pažnju posvetili i mogućnošću za učlanjenjem novih članova kako bi se u delovanje Udruženja uključila i oblast ambalažnog otpada. Svi su se složili u jednom da je Evropska federacija industrije otpada FEAD važna karika uticaja i delovanja, posebno iz razloga obraćanja Udruženja FEAD-u o problemima u Srbiji na njihovoj Generalnoj Skupštini 07.10.2014.god. u Briselu i angažovanju njihovih stučnih tela za rešavnjem istih putem predloga i preporuka. Svaka zemlja članica Evropske federacije industrije otpada može preko FEAD-ovih komiteta davati svoje predloge i sugestije o zakonskoj regulativi vezanih za određene oblasti upravljanja otpadom, koje FEAD sumira i posle usvajanja od strane svojih članica, dostavalja Evropskoj komisiji. Posebna pažnja u ovom trenutku je posvećena predlogu Evropske komisije  “Ka kružnoj ekonomiji: programu nula otpada za Evropu “.        
____________________________________________________________________________________ 


